
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 87/2022 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 19 decembrie 2022, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 21 membri, 2 reprezentant ai 
satelor aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklós 
András – sat Coşeni. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1524/2022. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Bună 
dimineața. Salut pe toată lumea la ședința extraordinară din data de azi. Înainte să trecem la 
Ordinea de zi, propun să facem prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m./lb.r.): „Începem ședința extraordinară de azi cu 21 de consilieri prezenți din 
21. Are cineva intervenții în legătură cu Ordinea de zi?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Da, dl. președinte. Aș dori 
să propun două puncte la Diverse. D1 pentru aprobarea modificării HCL nr. 561/2022 
privind aprobarea depunerii de către Municipiul Sfântu Gheorghe a proiectului de finanțare 
„Investiții în sisteme de energie regenerabilă pentru Municipiul Sfântu Gheorghe” și ai 
indicatorilor asociați acestuia. D2 pentru aprobarea actualizării devizului general, aprobat 
prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea documentației de avizare a lucrărilor de 
intervenții pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada Rozelor”, cu modificările 
ulterioare și modificarea HCL nr. 384/2021 privind aprobarea cererii de finanțare pentru 
participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel 
Saligny”.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Dacă sunt și alte intervenții? Dacă nu, propun să votăm includerea pe Ordinea de 
zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea punctelor D1 și D2 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea punctelor D1 și D2.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord cu introducerea punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctelor D1 și D2 pe Ordinea de zi. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctelor D1 și D2 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea celor 
două puncte.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
acestor două puncte.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, introducerea pe Ordinea de zi a 
punctelor D1 și D2. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Cu 21 voturi pentru am aprobat introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și 
D2. Acum să votăm Ordinea de zi în întregime, cu cele 9 puncte.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 



 

 

întregime.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua 
parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă 
sunt asemenea situații, vă rog să semnalați. Dorește cineva să se înscrie la Diverse la 
sfârșitul ședinței? Vă rog să semnalați. Înainte să intrăm în dezbaterea Ordinii de zi, vă rog 
să votăm, dacă suntem de acord, ca votarea proiectelor să se realizeze în final, dintr-o dată 
și nu după ficare prezentare.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Eu sunt de 
acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Da, sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Și eu, Kádár Imola sunt de acord, 
scuze.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit a punctelor. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Cu 21 de voturi pentru am aprobat modul de votare. Putem trece la dezbaterea 
Ordinii de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2022. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. Mulțumesc 
frumos. (lb.r.): Bugetul municipiului Sfântu Gheorghe se modifică cu suma de 4.853.810 
lei. Aceste sume provin din impozitul pe venitul global. Prima sumă, de 4 virgulă, aproape 
7 milioane de lei provine din acea cotă de 2%, care se repartizează unităților administrativ 
teritoriale, care au în subordine unități cultuarle, instituții de cultură. De aceea cu această 
sumă vor fi suplimentate bugetele Teatrului ”Tamási Áron” și Teatrului ”Andrei 
Mureșanu”. Sumele vor fi utilizate anul viitor de către aceste două instituții. Suma de 
160.000 de lei vine tot din impozitul pe venitul global, din acea cotă de 6%, care se 
repartizează Consiliilor Județene. În ceea ce privește cheltuielile, o parte din sumă va fi 
folosită pentru ajutoare de minimis pentru sprijinirea IMM-urilor din Municipiul Sfântu 
Gheorghe. 50.000 de lei pentru programul ”Dăm valoare rablei tale”, și așa mai departe. 
Dacă eventual aveți întrebări, vă răspund la aceste întrebări. Vă mulțumesc.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 565/2022. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile de specialitate nr. 1 și 5, respectiv economic și juridic au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
contractării și garantării unui împrumut intern în valoare de 100.000.000 lei. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
(lb.r.): După ce am avut o hotărâre de principiu în acest sens, s-au finalizat procedurile de 
licitație. Licitația a fost câștigată de Banca Comercială Română. Dorim să finanțăm din 
această sumă, pe de o parte proiecte finanțate din programul național de dezvolatre locală, 
deci vorbim de o cofinanțare, la reabilitarea clădirii principale la Colegiul Național 
”Székely Mikó” și la reabilitarea clădirilor principale, corp A-B, clădire bibliotecă la 
Colegiul Național Mihai Viteazul, și în afară de aceste două investiții, unde cofinanțăm un 
program guvernamental, mai sunt 10 investiții enumerate în acest proiect de hotărâre de 
guvern. În ceea ce privește condițiile, durata contractului este de 13 ani. Moneda în care 
este contractată este RON-ul. Perioada de grație pentru rambursarea împrumutului este de 
3 ani, perioada de tragere este de 3 ani, iar perioada de rambursare de 10 ani, deci dorim să 
utilizăm acest în perioada 2023-2025. Dobânda aplicabilă este ROBOR +1,95% pe an. 
Practic această dobândă o să plătim după ce vom utiliza acest credit și estimăm, ca roborul 
să scadă foarte mult în perioada următoare și să fie o dobândă foartă bună. În ceea ce 
privește taxele și comisioanele, așa cum am și solicitat. Taxa și comisionul de risc este la 
0%, comisionul de rambursare anticipată este la 0%, comisionul de neutilizare este 0%, 
comisionul de deschidere cont este 0%, comisionul de analiză și întocmire dosare 0% și 



 

 

comisionul de refinanțare este de 0%, comisionul de acordare este de -0,25%. În acest 
moment noi nu avem alte credite, deci va fi un credit, care se va plăti în termen mediu, să 
spunem, 13 ani este considerat termen medie de plată. În ceea ce privește gradul de 
îndatorare, vom expune pe siteul primăriei în momentul în care va fi autorizat de către 
Ministerul de Finanțe. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate nr. 1 și 5, respectiv economic și juridic au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe la 
proiectul de hotărâre nr. 3.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 566/2022. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării şi completării Contractului de administrare nr. 52524/2016 încheiat cu 
societatea SEPSIIPAR SRL Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Prin acest proiect de 
hotărâre se solicită includerea în anexa nr. 1 imobile în administrare a unui nou obiectiv, și 
anume ”Hală atelier mecanic parc industrial”, în valoare totală de 2.651.276,40 de lei.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile de specialitate economic și juridic au avizat favorabil proiectul de 
hotărâre nr. 3. Sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, continuăm cu proiectul de hotărâre nr. 
4.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 567/2022. 
 PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 189/2022 privind aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a 
cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din 
municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În procesul de evaluare a 
proiectelor depuse prin PNNR privind reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe, s-au 
solicitat niște modificări, și anume: explicitarea destinației sumelor din proiect, respectiv 
precizări în anexa nr. 2, care cuprinde descrierea sumară a investițiilor. În acest proiect de 
hotărâre se precizează aceste sume pentru lucrările la blocul 3, sc. A,B,C,D,E,F,G, strada 
Mihai Viteazul nr. 2. Suma totală legate de proiect sunt 12.448.819,12 lei, din care 
valoarea cheltuielilor eligibile din PNRR 11.833.481,62 lei, respectiv valoarea aferentă 
stațiilor de încărcare pentru vehicule electrice 615.337,50 lei. Valoarea TVA aferentă 
cheltuielilor eligibile este eligibilă și va fi asigurată din bugetul de stat.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Scuze, am închis 
microfonul și vorbeam singur. Proiectul de hotărâre nr. 4 a fost avizat de comisiile de 
specialitate 1, 2 și 5, respectiv economic, juridic și urbanism. Sunt întrebări, sau 
intervenții? Dacă nu, mergem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 5.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 568/2022. 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 225/2022 privind aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a 
cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din 
municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În mod asemănător 
proiectului nr. 4, în proiectul nr. 5 este vorba de precizarea sumelor pentru bl. 2, sc. A, B 
strada László Ferenc nr. 1. În cazul acestuia cheltuielile legate de proiect sunt în totalitată 
în sumă de 2.801.014,30 lei, din care valoarea aferentă cheltuielilor eligibile din PNRR 



 

 

2.677.948,80 lei, iar valoarea stațiilor de încărcare pentru vehicule electrice 123.067,50 lei. 
TVA-ul și în acest caz este eligibil și va fi asigurat din bugetul de stat, respectiv se 
modifică și anexa privind descrierea sumară a investiției.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate economic, juridic și cea de urbanism au avizat favorabil. 
Sunt întrebări, sau intervenții? Mergem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 6.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 569/2022. 
 PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
și completării HCL nr. 422/2022 privind aprobarea depunerii proiectelor și a cheltuielilor 
legate de acestea pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din municipiul 
Sfântu Gheorghe în cadrul PNRR, C5-Valul renovării, apelul de proiecte 
PNRR/2022/C5/1/A.2/1, Renovare energetică moderată a clădirilor rezidențiale 
multifamiliale pentru comunități expuse riscului de sărăcie și excluziune socială. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În acest caz este vorba 
despre proiectul privind lucrările de reabilitare termică la blocul 33, sc. A,B, strada 
Romulus Cioflec nr. 10. În mod asemănător se modifică, se explicitează sumele. În acest 
caz cheltuielile legate de proiect sunt în cuantum de 2.261.275,03 lei, din care eligibile din 
PNRR 1.900.231,12 lei și TVA-ul aferentă acestor tipuri de cheltuieli este de 361.043,91 
lei.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5, respectiv economic, juridic și de urbanism au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai 
departe la proiectul de hotărâre nr. 7.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 570/2022. 
 PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 431/2022 privind aprobarea depunerii proiectelor și a cheltuielilor 
legate de acestea pentru reabilitarea termică a unor blocuri de locuințe din municipiul 
Sfântu Gheorghe în cadrul PNRR, C5-Valul renovării, apelurile de proiecte: 
PNRR/2022/C5/1/A.3.1/1, PNRR/2022/C5/1/A.3.2/1. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „În cadrul acestui proiect de 
hotărâre se modifică două prevederi ale hotărârii noastre, în primul rând se modifică 
descrierea sumară a investiției lucrări de reabilitare termică la bl. 18, sc. K, L, Bulevardul 
Grigore Bălan nr. 45, respectiv se explicitează sumele pentru blocul 19, scările de la C 
până la JA și B, care sunt, după cum urmează cheltuielile totale legate de proiect 
17.280.055,36 lei, din care valoarea aferentă din PNRR 16.418.582,86 lei, respectiv 
valoarea stațiilor de încărcare pentru vehicule electrice în valoare de 861.472,50 lei. TVA-
ul aferent va fi eligibil din bugetul de stat.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate economic, juridic și cea de urbanism au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe la proiectul 
de hotărâre nr. D1.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 571/2022. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 561/2022 privind aprobarea depunerii de către Municipiul Sfântu 
Gheorghe a proiectului de finanțare „Investiții în sisteme de energie regenerabilă pentru 
Municipiul Sfântu Gheorghe” și ai indicatorilor asociați acestuia. Prezintă: Toth-Birtan 



 

 

Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Am depus solicitarea de 
finanțare pentru proiectul ”Investiții în sisteme de energie regenerabilă pentru Municipiul 
Sfântu Gheorghe” în cadrul POIM. În procesul de evaluare s-a solicitat o modificare a 
anexei, care cuprinde descrierea investiției și ai indicatorilor fizici. O aveți în anexă la 
prezentul proiect de hotărâre.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate economic și juridic au avizat favorabil proiectul de 
hotărâre. Sunt întrebări, intervenții? Dacă nu, mergem mai departe la proiectul de hotărâre 
nr. D2.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 572/2022. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
actualizării devizului general, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea 
documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții 
„Modernizare strada Rozelor”, cu modificările ulterioare și modificarea HCL nr. 384/2021 
privind aprobarea cererii de finanțare pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la 
Programul național de investiții „Anghel Saligny”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Prin acest proiect de 
hotărâre se modifică în primul rând devizul general al documentației de avizare a lucrărilor 
pentru „Modernizare strada Rozelor”, astfel valoarea totală a lucrării este de 4.272.096, 74 
lei, din care, din bugetul de stat se solicită 4.172.136,74 lei, iar contribuția din bugetul 
local devine 99.960 lei, respectiv se modifică anexa 2.2c, cu anexa proiectului de hotărâre, 
pe care o vedeți, care descrie caracteristicile principale și indicatorii tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții.” 
 Se votează cu 21 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 573/2022. 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate nr. 1, 2 și 5, economic, juridic și de urbanism au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Sunt întrebări, intervenții la punctul D2? Dacă nu, vă rog să 
începem votarea.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, D1, D2.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu punctele de la 1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier JANÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu cele 7 proiecte de 
hotărâri, respectiv cu cele 2 puncte de la Diverse. Mulțumesc” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri de la 1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 



 

 

 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele de la 1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 
până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 1 
până la 7, respectiv la Diverse cu punctele D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Liviu Comăneci sunt. 
Mă auziți?” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Da, vă aud dl. 
Comăneci.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele de la 1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
punctele de la 1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele de la 
1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): ”Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 
de la 1 până la 7, cu D1 și D2. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 4, 
5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 
2, 3, 4, 5, 6, 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
de la 1 până la 7, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Deci cu 21 de voturi pentru s-au aprobat toate cele 9 proiecte de hotărâri.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Scuze, sunt Cerey 
Zoltán.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Da.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Pot să am o scurtă 
intervenție?” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Da, cum să nu. 
Te rog.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Aș dori să vă spun, că 
istoria se repetă. La Cluj Napoca a început, că ne insultă la meciul de fotbal, că ne 
expulsează din țară și asta acum este transpus și la Sfântu Gheorghe. Aceasta este cea mai 
stranie și la ultimul grad al insultărilor pe care o fac față de noi. Și la meciul de ieri au 
strigat, țipat, ne-au alungat din țară. Problema este, că Csoma Botond, care este liderul 
grupului politic UDMR în parlament a afirmat,că și noi suntem băștinașii țării, la care s-a 
supărat toată țara. Atunci desigur că suntem străin, și atunci să plecăm din această țară. 
Aici problema este, că data următoare nu vor veni aici suporterii vizitatori, ca să încurajeze 
propria lor echipă, ci să ne insulte pe noi. Despre acest lucru este vorba, trebuie înțeles. 
Dacă nu o să fie protest, o intervenție puternică, atunci întreaga mișcare antimaghiară și 



 

 

activitatea huliganilor de fotbal se va înmulți. Nici nu știm ce sfârșit va avea acest lucru. 
Mulțumesc. Atât am vrut să spun.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Sunt intervenții, răspuns la ceea ce a spus dl. Cserey?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Da, eu aș răspunde.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Da, dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Deci sunt de acord în 
totalitate cu problema ridicată de către dl. Cserey. Aș putea spune faptul că, acest lucru este 
o problemă de 32 de ani. De 32 de ani, de la schimbarea regimului, în parlamentul 
României este circ în continuu. Coexistența româno-maghiară și relația româno-maghiară 
sunt departe de a fi normale, iar acest lucru este și datorită faptului că vin în continuu 
politicieni noi, care trebuie să învețe cum trebuie să relaționeze cu comunitatea maghiară. 
O altă mare problemă este faptul că tinerii sunt conduși în direcție greșită de către educația 
din școală și de mass-media, deoarece în timpul consumului mass-media se întâlnesc în 
continuu cu gânduri antimaghiare, iar istoria este explicată într-o formă falsă, iar din păcate 
aceasta este rezultatul. Dar revenind concret asupra sportului, am făcut un pas, așteptăm 
rezultatele, deci ce va face organizația internațională împotriva federației, respectiv ceea ce 
este foarte important, că vom încerca să obținem... deci știm, că următorul meci va fi în 
București, împotriva Rapid, știm faptul că fanii Rapid sunt foarte agresivi, antimaghiari, 
deci vom încerca să obținem, ca la acel meci să fie prezent un reprezentant a organizației 
internaționale, ca să vadă cu ochii lui ce se întâmplă. Până când nu se întâmplă acest lucru 
și organizațiile internaționale nu acționează împotriva Federației Române de Fotbal, până 
atunci nu putem să schimbăm acest lucru. Nu vom renunța, vom acționa împotriva 
acestuia, și desigur, avem și alte noțiuni, despre care nu trebuie să vorbim acum aici, dar 
sunt de acord în totalitate că se îndreaptă într-o direcție tot mai greșită această poveste. 
Este inadmisibil. Totodată este inadmisibil și faptul că, este ok, dacă arbitrul a oprit meciul 
timp de 2 minute, asta putem să apreciem ca un progres, dar este insuficient față de 
așteptările noastre pentru un sport pur. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul președinte de ședință DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim 
frumos pentru intervenție și răspuns. (lb.m./lb.r.): Sunt și alte intervenții la cele spuse de 
către dl. Cserey și dl. primar? Dacă nu sunt, vă mulțumesc frumos pentru prezență. Ne 
vedem la ședința următoare, sau ne auzim. O zi, săptămână frumoasă.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 26 ianuarie 2023. 
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